
Hooggeachte mevrouw Van der Wal-Zeggelink, 

 

In uw brief van 14 april 2022 geeft u aan voornemens te zijn om voor het komende jachtseizoen de 

jacht op het konijn in geheel Nederland niet te openen en de jacht op het haas in de provincies 

Limburg, Groningen en Utrecht niet te openen.  

Wij betreuren dit ten zeerste en doen hierbij een dringende oproep om uw besluit te heroverwegen. 

Jagers zijn prima in staat om te beoordelen of het verantwoord is om daadwerkelijk tot jacht over te 

gaan. De wet geeft jagers ook dit vertrouwen. Sluiting van de jacht, ongeacht de staat van 

instandhouding van de betreffende soort, gaat voorbij aan het beoordelingsvermogen van jagers en 

duidt op wantrouwen jegens jager. Mocht u het voornemen van de sluiting uitvoeren, dan ontneemt 

u bovendien de jagers de mogelijkheid tot jacht op plaatsen waar de stand van deze soorten goed is. 

Dit is een zware miskenning van de zorg waarmee jagers omgaan met het oogsten van wild uit de 

natuur, en de zorg voor de natuur door jagers in het algemeen. Jagers doen bijvoorbeeld veel aan 

biotoopverbetering, onderhoud van het landschap en toezicht. De vraag is of jagers straks nog bereid 

zijn om deze werkzaamheden te verrichtten als hun passie; het verantwoord oogsten van wild uit de 

natuur en dit nuttig gebruiken, verboden wordt.  

Maatwerk in het faunabeheer is ook niet meer mogelijk bij sluiting van de jacht op een soort die 

voorkomt op de wildlijst. Als gevolg hiervan zullen er veel specifieke ontheffingen uitgeschreven 

moeten worden. Dit brengt zowel voor de provincies als voor de uitvoerders (jagers) onnodige 

kosten en papieren rompslomp met zicht mee.  

Los van het bovenstaande zetten wij ook vraagtekens bij de gegevens die de basis vormen voor dit 

besluit. De gegevens van het haas bijvoorbeeld zijn verzameld door vogeltellers van SOVON als 

bijvangst ten tijde van vogeltellingen. Het is vanzelfsprekend dat je minder hazen telt als je als teller 

voornamelijk gefocust bent op vogels. Daarnaast vinden veel SOVON tellingen plaats in 

natuurgebieden en in mindere mate in het agrarische landschap. Onze ervaring is bovendien dat het 

haas juist in agrarische landschappen talrijker is dan in grote natuurgebieden. Verder is het aantal 

hazen dat je overdag waarneemt slechts een fractie van de werkelijk hazenstand. 

Als we kijken naar het werkgebied van onze WBE in het Oosten van de provincie Utrecht dan zien wij 

gemiddeld een zeer goede hazenstand. Dit baseren wij op een combinatie van tellingen en ervaring. 

De voorjaarstelling die wij ieder jaar in samenwerking met de faunabeheereenheid organiseren 

betreft een trendtelling. Hier tellen we alleen de hazen die van afstand zichtbaar zijn in het veld. Dit 

is slechts een fractie van het aantal hazen dat in een veld leeft. Daarnaast is het gebruikelijk om de 

hazen te tellen op het moment dat er een drijfjacht op een bepaalde plek wordt gehouden. Op deze 

manier kan de jachthouder ter plaatse het gewenste afschot nog bijstellen aan de hand van het 

aantal hazen dat wordt gezien. Het aantal hazen dat geteld wordt tijdens een drijfjacht geeft al een 

beter beeld van het aantal aanwezige hazen dan de trendtelling in het voorjaar, maar ook met een 

drijfjacht worden lang niet alle hazen gezien omdat hazen zich gewoonlijk dicht in het lange gras of 

andere begroeiing drukken en regelmatig een jager of drijver op enkele meters laten passeren 

zonder gezien te worden. Door de technische ontwikkelingen van de laatste jaren zijn ook 

nachtzichtkijkers binnen bereik van jagers gekomen. Hier wordt binnen onze WBE de laatste jaren, 

buiten de officiële tellingen om, veel gebruik van gemaakt. Nachttellingen met nachtzichtapparatuur 

laten vaak nog grotere aantallen hazen zien dan er ten tijde van drijfjachten opgemerkt worden.  

Op basis van bovenstaande tel en ervaringsgegevens schatten wij, afhankelijk van de 

weersomstandigheden ten tijde van de trendtelling, het aantal hazen dat werkelijk in een agrarisch 



cultuurlandschap leeft een factor 5-10 hoger dan het aantal hazen dat tijdens de trendtelling geteld 

wordt. In boslandschappen zal deze factor nog hoger liggen al moeten wij wel vermelden dat de 

hazenstanden in boslandschappen gemiddeld wat lager liggen dan in het agrarische 

cultuurlandschap. 

Wij nodigen u en/of een aantal medewerkers van uw ministerie van harte uit om in onze WBE deel te 

nemen aan een van onze wildtellingen zodat u zelf kunt ervaren hoe het met de hazenstand in dit 

deel van de provincie Utrecht gesteld is.  

In het onderzoek dat door Universiteit Wageningen verricht is wordt voor een bepaalde periode een 

negatieve trend in de hazenstand geconstateerd. Een negatieve trend hoeft echter in het geheel niet 

te betekenen dat het slecht gaat met een bepaalde soort. Als de stand op een bepaald moment zeer 

hoog is, kan het juist wenselijk zijn dat de trend een aantal jaren negatief is. En zoals gezegd blijkt uit 

onze telgegevens en ervaring dat de hazenstand goed is. Ook Faunabeheereenheid Utrecht heeft in 

haar faunabeheerplan voor de periode 2019-2025 aangegeven dat de staat van instandhouding van 

het haas in de provincie Utrecht niet in gevaar is. Waarom wordt een dergelijke constatering op basis 

van veel uitgebreidere tellingen ter zijde geschoven en het voornemen tot sluiting van de jacht 

gebaseerd op de veel gebrekkigere gegevens die Universiteit Wageningen als uitgangspunt heeft 

gebruikt?  

Wij adviseren om de interpretatie van de bestaande gegevens te heroverwegen en eerst effectieve 

telmethoden te hanteren alvorens rigoureuze maatregelen te overwegen die geen structurele 

verbetering van de stand van het haas en het konijn op zullen leveren maar wel extra kosten voor 

provincies en faunabeheereenheden met zich mee zullen brengen en bovendien de rechten van 

jagers en grondeigenaren ernstig beperken en zodoende hun goede werk miskennen.  

Een bijkomend effect van het sluiten van de jacht op wildsoorten zoals het haas en konijn zal zijn dat 

restaurants die werken met verantwoorde producten uit de streek geen haas en konijn meer op het 

menu kunnen zetten. De enige optie zal zijn om het uit landen als Schotland en Argentinië te 

importeren en daar zullen restaurants die duurzaamheid hoog in het vaandel hebben niet voor 

kiezen met als gevolg een verschraling van het lokale aanbod en een einde aan de traditie om met de 

kerst een lekkere verantwoord geoogste haas te eten. Om nog maar niet te spreken van de 

grondeigenaren die al eeuwenlang verantwoord in het najaar een aantal hazen oogsten en deze 

rechten zonder gegronde redenen van hun afgenomen zien worden. Dit is een zware en onnodige 

inperking van het eigendomsrecht. 

Wij roepen de minister onder andere op basis van de hierboven genoemde argumenten dan ook op 

om het voornemen om de jacht op het konijn in geheel Nederland en de jacht op het haas in de 

provincies Limburg, Groningen en Utrecht te sluiten, niet uit te voeren.  

 

 

Hoogachtend, 

Gert-Jan Bloemendal 
Namens het bestuur van Wildbeheereenheid de Schaffelaar 


